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Virksund Sejlklub 

juli 2023 
 

Referat til bestyrelsesmøde 2/2023 i sejlklubben 
 
Tid og sted: Tirsdag den 6. juni 2023, hos Susanne 
 
Bilag: 
Årshjul. 
 
1. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 1/2023  
Tilføjet punkt under eventuelt vedr. ungdomsbudget. 
 
2. Godkendelse af dagsorden for møde 2/2023  
Godkendt. 
 
3. Information fra formanden 
3.1. Opfølgning 
Midtvejsevaluering for sejlklubben 
 
Aktiviteter 
Af de planlagte aktiviteter i vintersæson blev velkomstaften aflyst. Der kom en tilmelding. 
Alle andre aktiviteter blev gennemført. 
 
Klargøring af klubbens både 
Rengøring, reparationer, maling etc. er lavet af frivillige; men der kan godt komme flere af de 
sejlere, som er primære brugere af bådene. 
 
Sejlerskole.  
Der er blot syv kursister i år på sejlerskolen. De sidste års pres er tilsyneladende taget af. 
En ny model bør måske overvejes til vinter sammen med sejlerskolens instruktører. 
 
Pigesejlads 
Der er rigtig mange deltagere, knap 25 tilmeldte. 
 
Onsdagssejlads 
25 både tilmeldt i år.  
Det er højeste antal deltagere i mange år og en aktivitet, som skal nurses.  
Der er flere, som har deltaget i onsdagssejladserne i et et eller flere år som gaster, som ikke har 
betalt klubkontingent. De bedes melde sig ind og betale til klubben. Klubindtægterne er den 
primære indtægtskilde, som sikrer, at klubbens aktiviteter kan gennemføres. 
 
Duelighed afsluttes 8. juni.  
Der er 10 deltagere. Instruktører og dem som har stillet både til rådighed takkes for indsatsen igen 
i år. 



 

2 

Alle bestod - tillykke til deltagere og instruktører. 
 
Turudvalg  
Udvalget er et samarbejde mellem havn og sejlklub. 
Det er svært og måske heller ikke relevant at skabe flere aktiviteter omkring tursejlads. 
 
Ung på vandet projekt på Søndersø i Viborg 
Claus T. Sørensen har lavet en ungdoms website  https://ungpaavandet.dk  
Kommunen har givet midlertidig accept til, at der nu må sejles klubsejlads som prøveprojekt på 
Søndersø. 
 
J70 sejlads i juni/juli 
Vi får igen i år en låne J70 fra sejlsportsligaen. 
Der er blevet afholdt kursus og kapsejlads mellem de to J70’ere med kursus/træning søndag d. 18. 
juni og kapsejladser lørdag d. 24. juni på fjorden. 
 
Vestjysk Bank Cup 
Invitation er fordelt. Sejladsen i år afholdes som to sejladser - dels en formiddagssejlads og dels en 
eftermiddagssejlads, hvor der tages tid. Hovedgevinst bliver en flot lodtrækningsgevinst. 
Deltagergebyr er 300 kr. uanset antal gaster. Omkring forplejningen kommer der særskilt noget ud 
senere. 
 
Flydedok til RIB båd 
Dokken er installeret og taget i brug. Klubben vil gerne takke Claus Sørensen for indsatsen med at 
få stolper og beslag til dokken på plads. 
 
SUP piger 
Der efterlyses større interesse og aktivitet fra instruktører. 
 
Samarbejde med lystbådehavn 
Jens bedt om møde med ny formand i Lystbådehavnen. 
Bestyrelsen har haft intern drøftelse omkring ønsker til samarbejdet bl.a.: 
- Fornyelse af havnens moler med pontonbroer. Dette giver mulighed for vintersejlads. 
- Fremtiden for klubhus og cafe. 
- Fremtidige forpagteraftaler med cafe ejer.  
- Udfærdigelse af lokalplan og den videre udvikling omkring multihus. 
- Tæt fremtidigt samarbejde omkring bæredygtighed og miljø i Virksund. 
 
Andre forhold: 
Velkomstmøder, planlagt to gange om året. 
Havnens festudvalg og sejlklubbens inddragelse. 
Sejlklubbens areal foran masteskur og fjernelse af master i starten af maj. 
Oliestander og – tank samt ”lorteopsamlingscontainer”. 
 
Mødet er blevet afholdt efter bestyrelsesmødet 6. juni. 
 

https://ungpaavandet.dk/
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Medlemmer 
Der er primo juni 135 medlemmer i sejlklubben. 
Der skal fortsat gøres en indsats for at få alle kapsejladsgaster ind i klubben. 
Skulle intensiv indsats overfor disse gaster medføre, at der er skippere, der dropper kapsejlads, så 
må det desværre være konsekvensen. 
 
DS generalforsamling 25. marts 
Dansk Sejlunions bæredygtighedspris blev sidst vundet af Kaløvig Sejlklub. De har lavet et godt 
koncept, som måske kan inspirere andre til lokale initiativer. Det er sendt til havnen. 
Som medlem af DS bestyrelse, er Jens blevet medlem af styregruppe vedr. bæredygtighed. Er 
derudover medlem af Sejlsportsligaens bestyrelse. 
Det blev valgt to nye medlemmer til bestyrelsen. 
 
Bæredygtighed, de blå ambassadører 
Klubben kan blive certificeret som ’Miljøvenlig sejlklu, hvor vi arbejder for en forskel for 
havmiljøet. Dansk Sejlunion har udarbejdet en certificering til klubber, der arbejder med grønne 
tiltag og bidrager til den blå omstilling. 

Dansk Sejlunion samler frivillige til et netværk med fokus på miljø- og bæredygtighed, som kaldes 
“Blå Ambassadører”. Netværkets mål er at dele viden om hinandens arbejde med lokale 
byggeprojekter, adgang til vandet, affaldsindsamlinger og øvrige grønne aktiviteter i klubben, via 
seminarer, webinar, informationskampagner og artikler. 
Der kan kan læses mere om netværket. Tilmelding kan ske her: For Dansk Sejlunion medlemmer 
Jens og Mette Bjerg har tilmeldt sig. 
 
16. september er det World Clean Up Day.  Jens harar foreslået oprydningsdag sammen med 

havnen. Vi kan deltage en konkurrence, hvor vi kan vinde 3000 kr. 

J70 sejlbåd status 
Båden er betalt for længst. Vi har fortsat ikke modtaget midlerne fra LAG Skive Viborg (93.000 kr). 
Forventes at komme inden udgangen af juni. Er i skrivende stund (17. juli) endnu ikke modtaget. 
Båden er kaskoforsikret. 
 

Hjemmeside og applikation Ombord 
Opdatering af sejlklubbens hjemmeside.  
Carsten Wikstrøms har lavet et oplæg. I februar sendte Jens mail med oplægget, som bestyrelsen 

bedes overveje: https://vsejl.cuv.dk/ Vi tager beslutning senere på året. 

 

De første Ombord klubber er nu i luften. Link til artikel: 
https://dansksejlunion.dk/nyheder/2023/velkommen-ombord 
Mellem 50 og 60% brugere benytter Iphone. 5% benytter tablets. 40% benytter desktops. 
Vi vil ikke være blandt “First movers”, så vi ser lige tiden lidt an. Men vi skal  tage en beslutning på 
et tidspunkt. 
 
Fordeling af midler fra sponsorater 

https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://dansksejlunion.dk/til-klubben/klubudvikling-og-frivillighed/blaa-ambassadoer&data=05%257C01%257C%257Cff0a6f76fcd84af5f1c408db1ee88df3%257C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%257C1%257C0%257C638137756383998689%257CUnknown%257CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0=%257C3000%257C%257C%257C&sdata=g26Tt9sBaoSidWxCad7ez3DZQH9Jmm+qZWQpEoe7Y6s=&reserved=0
https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://vsejl.cuv.dk/&data=05%257C01%257C%257C0037f7c4eaf7456f124208db12a88569%257C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%257C1%257C0%257C638124287213494789%257CUnknown%257CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0=%257C3000%257C%257C%257C&sdata=ZGZxyPFTyB6GR4h47keRJKylSGCSXdZhGOQVAdZMO0w=&reserved=0
https://dansksejlunion.dk/nyheder/2023/velkommen-ombord
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Intet besluttet. 
 
Ungdom, sejlads i Viborg 
Claus Sørensen har udfærdiget og sendt et forslag til budget på 5000 kr. Bestyrelsen har givet sin 
accept til dette budget, hvilket er meddelt Claus Sørensen. Ungdomaktiviteterne er et 
fællesprojekt med Viborg Sejlklub og FDF Sejlercenter. Der er behov for at tilskud fra de øvrige 
foreninger synliggøres. Projektet er et fællesprojekt og Virksund Sejlklub skal ikke bære 
økonomien alene. 
Jens havde ca. en uge efter dette bestyrelsesmøde et møde med Bent Kohls (ny formand i Viborg 
Sejlklub). I efteråret samles der op på samarbejdet mellem klubberne. 
 
Fondsansøgninger 
Ansøgninger til optimistjoller SparNord 70.000 kr. og Andelskassen Nord Fonden 25.000 kr. har 
begge givet afslag på klubbens ansøgninger. 
Derimod er der anskaffet optimistsejl og rigge for de midler, som DIF/DGI Foreningspulje stillede 
til rådighed i foråret 2023. 
 
Klargøring af klubbåde 
Susanne køber maling. 
 
Duelighed, teori og praktik 2024 
Tilmeldinger: Der er p.t. 1 tilmeldt. Deltager gebyr på 800 kr udløser medlemskab, hvis det ønskes. 
Det ser ud til, at det gradvis bliver vanskeligere at skaffe både og instruktører til praktisk 
duelighed. 
 
4. Orientering om økonomisk status (kasserer).  
4.1. Status økonomi. Beholdningen primo juni er ca. 70.500 kr. Betalingen fra LAG Skive Viborg 
savnes fortsat. Beløbet skulle være modtaget ca. tre måneder efter at bevillingen var godkendt. 
 
4.2. Status medlemstal og indmeldelser. Der er 135 medlemmer primo juni. 
 
Vibeke laver prototyper til standardskemaer til duelighed, sejlerskole og pigesejlads til registrering 
af deltagere til næste bestyrelsesmøde. 
 
Mobilepay til klubben direkte til Vibeke er en absolut undtagelse. Det må ikke blive en almindelig 
praksis. 
 
5. Behandling af indkomne sager. 
Intet behandlet. 
 
6. Bordet rundt. 
DIF e-kursus for bestyrelse.  
Opret en gratis profil på Idrættens E-læring, og kom i gang allerede i dag via dette link:  
https://ie.dif.dk/ng/public/webshop/#/publicwebshop/product/222 
Bestyrelsen besluttede at vi alle tager dette online kursus! 

https://nam12.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://ie.dif.dk/ng/public/webshop/%23/publicwebshop/product/222&data=04%257C01%257C%257C246869833239432a465408da13473a43%257C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%257C1%257C0%257C637843493881885536%257CUnknown%257CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0=%257C3000&sdata=Gy8Nj1QQi9zO60kkIRJbHFvEQfH6H4vON1aofPS4txo=&reserved=0
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7. Eventuelt. 
 
7.1. Kommende bestyrelsesmøder 
Forslag til bestyrelsesmøder i 2023:  
Torsdag den 28. september kl. 18. Emner: Standerstrygning, optagning af klubbåde og 
vinteraktiviteter. Holdes hos Jens. 
Torsdag den 30. november. Emner:  Forberedelse af generalforsamling. Holdes hos Bent. 
 
7.2. Årshjul. 
Fremgår af bilag. 
 
 
 


